
Dnevni red: 1. Bazprava o regulaciji učiteljskih plač. 
2. Volitev zastopnika, ki bo zastopal društvo pri glavnem zboro
vanju društvenih zastopnikov na Dunaju. 

Prva točka dnevnega reda je jako važna in nujna, zato 
prosi odbor, da se udeleže zborovanja prav gotovo vsi društveni 
člani. Torej vsi isti dan k zborovanju. Odbor. 

Belokranjsko učiteljsko društvo zboruje dne 13. ju
nija t. 1. ob 2. uri popoldne v Gradacu. Vzpored: 1. O regu
laciji učiteljskih plač. Poročevalec tov. F. Šetina. 2. Volitev de
legata k zborovanju na Dunaj. 3. Volitev delegatov za glavno 
skupščino „Zaveze" v Eadovljici. 4. Predlogi. K udeležbi vabi 
za odbor: Pr. Š e t i n a , t. č. predsednik. 

Učiteljstvo krškega okraja je priredilo po uradni 
skupščini v Kostanjevici dne 5. junija t. 1. sestanek v gostilni 
pri Bučarju, Sestanka se je udeležilo okroglo 90 učiteljic in 
učiteljev, tedaj vse učiteljstvo našega okraja. Predsednik »Pe
dagoškega društva", tov. Karel Humek, je poročal o regulaciji 
učiteljskih plač v smislu dopisa „Zavezinega" z dne 30. maja 1.1. 
Besolucija se je sprejela soglasno, nakar je nadučitelj tov. Ivan 
MalnariČ predlagal kot delegata za Dunaj predsednika „Ped. 
društva". Predlog je bil enoglasno sprejet, delegat pa se je v 
presrčnih besedah zahvalil učiteljstvu na izkazanem mu zaupanju, 
končujoč s krepkim „Bog vas živi!" 

Društvo učiteljev in šolskih prijateljev za ljub
ljansko okolico je imelo dne 6. t. m. ob 10. uri dopoldne v 
„Narodnem'domu" svoj letni občni zbor. Udeležba je bila za 
tako obsežni okraj minimalna, zakaj občnega zbora se je 
udeležilo 22 učiteljev in le 5 u č i t e l j i c ; pač žalostno, da se 
tovarišice in nekateri tovariši tako malo zanimajo za društveno 
življenje. Veliko učiteljic je bilo ta dan v Ljubljani, a ni se jim 
vredno zdelo, priti med svoje stanovske tovariše in tovarišice. 
Šiška in Vič sta blizu, a koleginj nisi videl, ravno tako ne 
drugih iz največje bližine. 

Predsednik tovariš G r e g o r in otvori občni zbor s po
zdravom na navzoče in predstavi oblastvenega zastopnika g. ofl
cijala Gutnika. Tajnik, tovariš L a v t i ž a r , poda letno poročilo, 
ki se je vzelo na znanje. Tovariš Fran T r o š t poroča o stanju 
blagajnice, ki je ugodno. Eačune sta pregledala tovariš P o 
kiuk ar in P u n c a h . 

Ker so se svojim funkcijam odpovedali tovariši podpred
sednik Javoršek, blagajnik Fran Trošt in odbornik Papler, se 
je volilo z listki vse društveno vodstvo, in sicer: tovariš Gre
g o r i n , predsednik, B r e g a r , podpredsednik, L a v t i ž a r , 
tajnik, P e t r i č , blagajnik, tovarišica Zemljan o va in tovariša 
P i r e in Ivo Troš t odbornika. 

Umesten je bil predlog tovarišice Zemljanove: Vsak vo
ditelj naj pri svojih učiteljicah dela na to, da se te udeleže 

Skupne zadeve. 
„Jubilejska samopomoč". Dne 11. julija t. 1. popol

dne ob 3. uri ima odbor tega društva svojo letno sejo na Igu. 
Tem povodom bodo tudi pregledovalci računov izvršili svoj 
posel. 

Na dnevnem redu so tele točke. 1. Sklep računa za mi
nulo poslovno dobo. 2. Kako je postopati napram društvenikom, 
ki svoje doneske neredno plačujejo? 3. Sklep o tožbenem na
stopu proti dvema društvenikoma zaradi zaostalih plačil. 4. Bazni 
predlogi. 

Pri tej priliki bodi vsem društvenikom nujno priporočeno, 
da poravnajo svoje doneske vsaj gotovo do 5. j u l i j a 1907. 
Kdor ne ve, koliko dolguje, se mu bo pravočasno naznanilo, 
osobito onim, ki so zastali s plačili. 

F r a n K s. T r o š t , t. č. predsednik. 
Kranjsko. 

Učiteljsko društvo za šolski okraj Bndolfovo zbo
ruje v četrtek, dne 20. junija t. L, ob pol 2. uri popoldne v 
dekliški šoli v Budolfovem. 

Iz naše organizacije. 



društvenih zborovanj. Toliko spoštovanja bodo pač imele do 
svojega šefa. da bodo tej opravičeni želji ugodile. 

Tovariš Bregar podaja predlog, kaj naj store člani stalnega 
odbora v zadevi občnih referatov pri okrajnih skupščinah, in da 
se te ne vrše na četrtek. 

Sprejela se je resolucija glede naših plač, delegatom na 
Dunaj se izvoli predsednik Gregorin. 

Prtdsednik se zahvali za udeležbo, tudi se zahvali izsto
pivšim članom odbora za njihovo devetletno delovanje in zaključi 
občni zbor. 

Skupnega obeda ni bilo, le nekaj tovarišev se je sestalo v 
prijazen pomenek in razmotrivanje svojih teženj. 

Štajersko. 
Učiteljsko društvo za ptujski okraj poziva učiteljska 

društva, da pošljejo 17. junija na Dunaj brzojavko za slovensko 
vseučilišče. Učitelji moramo sodelovati na izpopolnitvi sloven
skega šolstva. 

Učiteljsko društvo za celjski okraj ima v nedel jo , 
dne 16. j u n i j a t. L, v okoliški šoli v Celju svoj i zvan 

r e d n i zbor. 
Na dnevnem redu je: Begulacija učiteljskih plač. 
Zaradi aktualnosti te zadeve je pričakovati obilne udeležbe, 

h kateri vljudno vabi odbor. 
Šmarskorogaško učiteljsko društvo priredi dne 16. 

t. m. ob eni popoldne v Šmarju i z v a n r e d n o zbo rovan j e , 
pri katerem se bo razpravljalo edinole o r e g u l a c i j i n as ih 
plač. 

Naj se tega pomembnega zborovanja udeleži vse učitelj
stvo obeh okrajev! 

Učiteljsko društvo mariborskega okraja je zborovalo 
2. vel. travna t. I. Udeležba je bila sijajna. Zborovanje je otvo
ril predsednik Požegar s presrčnim pozdravom na udeležence. 
Prisotvoval je zborovanju g. tov. Podobnik iz pt. okr. kot gost. 
Temu je sledila sožalnica umrlemu tovarišu naducitelju Anton 
Golobu. V znak sožalja so se navzoči dvignili s sedežev. Pred
sednik je opomnil vse ude na vrline bivšega tovariša in je po
sebno naglašal, da je bil vsa leta od povoja društva do svoje 
rane smrti reden in zvest član. Obenem je predsednik poslovil 
g. nadučitelja Leskovarja v njegovem imenu od svojih tovarišev, 
bil je nekaj let ud društva, a se potem odtegnil. 

Piva pot dnevnega reda je bila izvolitev novega odbora in 
predsedništva. Izprožil se je predlog, da naj ostane sedanje vod
stvo in odborništvo. Enoglasno sprejeto. Tov. Pučelik je odložil 
svoje zapisnikarstvo in tajništvo, v kar se mu je predsednik za
hvalil za zvesto sedemletno poslovanje kot tajnik in poroč. Namesto 
njega se je soglasno izvolila gospa M. Godčeva nadučiteljeva 
soproga in učiteljica iz Limbuš novim zapisnikarjem, da bi tudi 
tovarišicaučiteljica zastopala častno mesto v društvu. Tovariš 

Lichtenwallner ostane blagajnik in tovariš Mejovšek ml. drugi 
zapisnikar. 

Število članov se je t. 1. znatno povišalo. Pristopile so kot 
udi gospice: Lavtar, Begoršek, Jug, Puc, Koreti. Izstopili so za
radi premestitve: Viher L., Majer K, Pestevšek B., Slekovec J. 
Blagajniške račune sta pregledovala gg. Cernko in Pestevšek. 
Bilo v redu. 

Učiteljsko društvo pristopi k učiteljskemu tiskovnemu društu 
z deležem 100 K, kateri denar se bo nabral potom subskripcije. 
V posnemo! Odkloni se, da bi učit. društvo nabiralo članarino 
za »Učit. Tov." 

Tovariš gospod Bobnik je po sklepu prejšnjega zboro
vanja narisal častno diplomo Rastnemu članu društva, bivšemu 
nadzorniku g. dr. Bezjaku, šolskemu svetniku in profesorju v 
Ljubljani. 

G. ravnatelj Nerat M. je častno diplomo osebno izročil 
g. dr. J. Bezjaku v izraz globoke hvaležnosti neutrudljivemu 
voditelju in borilcu za napredek in prospeh šole in učiteljstva. 

Goriško. 
Učiteljsko društvo za goriški okraj je zborovalo 

dne 6. t. m. v Kanalu. Navzočih je bilo nad 70 tovarišev in to
varišic, med temi tudi en gost iz gradiščanskega okraja. Za
četek ob 10. uri. Na shod je prišel tudi kanalski župan, gosp. 
Križnic, ki izrazi svoje veselje v presrčnih besedah, da more 
pozdraviti toliko dragih gostov. Predsednik pozdravi še navzo
čega tovariša v pokoju, g. Zego, ter podeli besedo c. kr. okraj, 
šol. nadzorniku g. Finšgerju, ki nam je predaval o temi: Uko
slovne črtice iz prirodoslovja. Da je bilo njegovo predavanje 
zanimivo in primerno, priča dovolj pozornost, katero smo mu 
sledili, in burno odobravanje na zvršetku. Željno pričakujemo 
nadaljevanja te na široko zasnovane teme. Nato je tovariš 
J. Boj i c govoril o stališču učitelja v svojem in občnem delo
krogu. Ko je končal, mu je pokazalo učiteljstvo z živahno po
hvalo, da se povsem strinja z njegovimi nazori, da je le delo 
in vestno izpolnjevanje dolžnosti podlaga, na kateri sloni med
sebojno spoštovanje in ugled pri ljudstvu. Ko poda tov. Kr iž 
ni an pojasnilo k popravku gosp. Bajta v „Učit. Tovarišu", za
ključi predsednik zborovanje. Po skupnem kosilu smo si ogledali 
kanalski grad s parkom, odkoder je krasen razgled na Kanal 
in bistro Sočp s planinami naokolo. S prijetnim čuvstvom za
dovoljstva smo se ločili od prekrasnega trga soške doline, želeč 
si še mnogo tako prijetnih in poučnih sestankov. Ž. 

Istra. 
Slovensko učiteljsko društvo za koprski okraj ima 

izvanredni občni zbor v četrtek, 20. dne junija t. 1. ob 10. uri 
predpoldne v Bicmanjih v »Narodnem Domu". Dnevni red: 

1. Bazprava o regulaciji učiteljskih plač. 



2. Volitev zastopnikadelegata, ki bo zastopal društvo pri 
zborovanju društvenih zastopnikov iz vsega cesarstva na Dunaju. 

3. Slučajnosti. 
Tovarišice in tovariši! Predmet, ki je na dnevnem redu 

je za nas vitalnega pomena in razpravljajo o njem vsa okrajna 
učiteljska društva v Avstriji. Poslala bodo vsa društva svoje de
legate na Dunaj. Na dnevni red je prišla zadeva v isti smeri, 
kakor je predlagal naš referent pri „Zavezini" skupščini v Pulju, 
in zato bi bilo sramotno za vsakega, ki se ne udeleži zborovanja 
zgoraj navedenega dne. Nihče naj ne misli, bodo že drugi na
redili, jaz ostanem doma! 

Glede obeda so naprošeni vsi udeležniki, da se zglasijo 
do 19. t. m. pri gosp. Ivanu Picigi, gostilničarju kousumnega 
društva v Bicmanjih, p. Boršt. 

Ne k obilni, ampak k polnoštevilni udeležbi vabi in kliče 
odbor. 


